
 

 

Registratienummer HHNK 
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1. Opening 

Lars Nanninga opent de vergadering en heet iedereen welkom. 
 
 

2. Verslag 13 november 2023 

Tekstueel geen opmerkingen. 

 

Actielijst en naar aanleiding van: 

• 2023-30 (donatie clubkas HSV Purmerend): Actie blijft staan. Er moet alleen nog gecheckt 

worden of het is verwerkt.  

• 2023-31 (check draaiboeken): Actie blijft staan. 

• 2023-32 (Opschonen advieslijst): Actie wordt verwijderd, voorstel is akkoord. De advieslijst 

2023 blijft nog éénmaal opgenomen, met daarbij het voorstel in rood. 

• 2023-33 (jaarplan/begroting aanpassen): Actie wordt aangepast. Het definitief maken van 

de stukken wacht op laatste input SMWN. VBC-leden zullen de eindversie accorderen per 

mail. 

• 2023-34 (achterbanbijeenkomst): Actie wordt aangepast. Thema wordt 'woekerende 

waterplanten'. HSV Castricum zal datumvoorstel doen op woensdag of donderdag in juni.    

• 2023-35 (berekening visrecht): is gereed, actie wordt verwijderd. Gemiddeld blijkt er 1,26 

km oeverlengte te worden doorgerekend per hectare schubvisrecht/volledig visrecht. Voor 

individuele overeenkomsten kan die verhouding heel anders zijn. 

• 2023-36 (voorstel tarieven visrecht): Actie wordt gewijzigd naar agenderen in april.  

• 2023-37 (abonnement VBC-leden voor Visionair): Actie wordt overgezet van Edith Velema 

naar Bart van Iterson. Sportvisserij Nederland lijkt welwillend.  

• 2023-38 (vissenbossen melden): Actie wordt verwijderd. Er zijn geen vissenbossen 

aangemeld. Dat betekent dat HHNK er met onderhoud geen rekening mee houdt en dat 

vissenbossen per ongeluk verwijderd kunnen worden. Aanmelden blijft uiteraard mogelijk. 

• 2023-25 (Afspraak maken samenwerking Amerikaanse rivierkreeften). Actie wordt 

aangepast met een nieuwe datum juni. 

• 2023-24 (artikel achterbanavond 2023): Actie wordt aangepast. Edith Velema heeft 

basistekst geleverd. Bart van Iterson pakt het over. 

• 2023-23 (tips voor maaibestek): Actie wordt verwijderd. Jeroen Goverde heeft geen 

nieuwe tips ontvangen bovenop wat in de vorige VBC-vergadering besproken is.  
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• 2023-20 (plannen NVO's voorleggen): Actie wordt verwijderd. Aandacht voor NVO's wordt 

jaarlijks geagendeerd in juni. Jeroen Goverde vraagt of iemand weet wat de definitie is 

voor een natuurvriendelijke oever. Er worden verschillende richtlijnen gehanteerd.  

• 2023-18 en 2022-40 (werkinstructie visplannen): Actie gereed, wordt verwijderd. 

• 2023-03 (Agenderen): Actie wordt geactualiseerd en krijgt een nieuw nummer.  

• 2022-32 (communicatie sportvisserij uitwerken): Actie wordt aangepast. Bart van Iterson 

heeft de communicatie met de achterban van de sportvisserij besproken met de 

communicatieadviseur van SMWN en kwam tot de conclusie dat het niet duidelijk is wat er 

anders of meer gedaan kan worden dan nu. Gerard Roosloot geeft aan dat het probleem 

niet zit in de kanalen die gebruikt worden (website, nieuwsbrief, achterbanbijeenkomst), 

maar in de begrijpelijkheid. Er wordt informatie gespuwd, maar het wordt niet aantrekkelijk 

gepresenteerd voor bestuurders van hengelsportverenigingen. Ook moet er een 

communicatieplan komen voor het onder de aandacht brengen van de visplannen. 

Afgesproken wordt dat een afspraak wordt ingepland met Bart van Iterson, Gerard 

Roosloot, Edith Velema en de communicatieadviseurs van SMWN en HHNK. 

• 2022-30 (meedenken visrechten/visplannen): Actie blijft staan. 

• 2021-03 (info visserijonderzoek IJsselmeer/Markermeer): Actie wordt verwijderd. Edith 

Velema zal het nieuwsbericht uit Nature Today doorsturen. 

 

2. Nieuws en mededelingen 

Sportvisserij: 

• De eerste verkiezingstermijn van de sportvisvertegenwoordigers in de VBC loopt af. Drie 

leden hebben laten weten dat zij niet herkiesbaar zijn. Dit zijn Ed de Boer, Gerard Roosloot 

en Piet Rol. Naar vervanging wordt gezocht. Naar aanleiding van deze mededeling wordt 

gevraagd of de structuur van twee vertegenwoordigers per regio nog voldoet. Advies is om 

ook te zoeken in de belangengroepen van karpervissers, wedstrijdvissers en vliegvissers. 

• Bart van Iterson wil de resultaten graag zien van eDNA monitoring bij het Maalwater in 

Heiloo. Hij wacht nog op antwoord en zal nogmaals mailen. Daarbij zal VBC-HNK in de cc 

worden meegenomen. 

Beroepsvisserij: 

• Bij de beroepsvissers is bekend dat het niet makkelijk is om de vertegenwoordigers voor de 

VBC te vinden. Dit keer zijn de 'echte beroepsvissers' niet aanwezig. Henk Feijen 

vertegenwoordigt hen en neemt opmerkingen uit de vergaderingen mee. 

• De jaarbijdrage van de NHBB aan de VBC van 2023 is nog niet betaald. Henk Feijen zorgt 

dat dat alsnog gebeurt. 

• In april zal er een Algemene ledenvergadering gehouden worden en wordt een nieuwe 

voorzitter voorgesteld. 

HHNK: 

• Er worden voorbereidingen getroffen voor de 'Week van de vis'. Een week waarin HHNK 

extra nadruk legt op vis. De plannen zijn nog in een pril stadium. Vast onderdeel is een 

actie waarbij aannemers gestimuleerd worden voor visvriendelijk onderhoud. Ook zal er 

een publieksevenement gehouden worden op de Wereld vismigratiedag op 25 mei a.s.. De 

delegatie van de sportvisserij waarschuwt dat dit samenvalt met de Nationale hengeldag, 

waarop de sportvisserij veel evenementen organiseren. Mogelijk bijt dit elkaar, al zal de 

doelgroep deels ook anders zijn. HHNK zou bovendien graag opnieuw de schijnwerpers op 

loodvrij vissen willen zetten. Vraag is of de pilot loodvrij vissen van HVZ in de week van de 

vis kan worden geopend. Edith Velema zal hierover contact opnemen met Sijmen van den 

Berg. 

• HHNK is gestart met een project waarbij per waterloop wordt doorgerekend hoe vaak er 

waterplanten gemaaid moeten worden zonder de aan- en afvoer van water te belemmeren 

(leggertool). Daarbij wordt ten bate van de ecologische waterkwaliteit ruimte gegeven aan 

groei van waterplanten. Annemarie van Diepen zal hierover de volgende keer een 

presentatie geven. 



 

3. Uitwerkingskader visstand 

De VBC is tevreden met beantwoording van de zienswijzen en adviseert positief over het 

Uitwerkingskader visstand. Het Uitwerkingskader wordt op 3 februari a.s. geagendeerd in het 

dagelijks bestuur van HHNK.  

 

4. Opstarten visplannen 

De VBC adviseert positief over het nieuwe format voor de visplannen en de bijbehorende 

toelichting. Het zullen 'levende documenten' zijn, die regelmatig kunnen worden bijgesteld. 

De begeleiding van de visplannen zullen Henk Feijen, Bart van Iterson en Edith Velema 

gezamenlijk doen. 

 

Er wordt een toelichting gegeven op de planning van het maken van de nieuwe visplannen. In het 

planningsschema staat per KRW-gebied de uiterste datum waarop een nieuw visplan van kracht 

moet zijn. Tot die tijd kan worden gevist op basis van de oude visplannen. Het is de bedoeling dat 

er per KRW-gebied één visplan wordt gemaakt. Meestal hebben de KRW-gebieden een beperkt 

aantal visrechthebbenden. Soms zijn gebieden echter erg groot, zoals de Schermerboezem Noord 

of Zuid. Daar zal maatwerk worden toegepast waarbij het proces waarschijnlijk wordt opgeknipt in 

delen, om de gebieden behapbaar te houden. Piet Rol mist de polder Oostzaan in het rijtje van 

KRW-gebieden en vraagt zich af of die dan geen visplan nodig heeft. Met de kaart erbij, zien we 

dat polder Oostzaan onderdeel blijkt te zijn van 'waterrijk Waterland'. Ook dat is een omvangrijk 

gebied dat mogelijk opgeknipt moet worden. 

De VBC adviseert om als eerste te starten met visplannen in de volgende KRW-gebieden: Polder 

Oosterdel, polder Geestmerambacht en polders Schagerkogge. Zodra hiermee de eerste ervaringen 

zijn opgedaan, kan met de overige visplannen worden begonnen.  

 

5. Vissterfte/vis-in-nood 

Jeroen Goverde geeft een presentatie over de vissterfte in 2024 met een analyse van de oorzaken 

en vervolgacties. De rapportage kan na vaststelling worden gedeeld met de VBC. Een paar 

opvallende punten en opmerkingen:  

• Er zijn in 2024 minder meldingen van vissterfte geweest dan in 2023. 

• In Purmerend blijft het aantal meldingen relatief hoog. Dit ondanks de pilot die er loopt. 

Het vergt tijd om wijzigingen bij de aannemer door te voeren. Ook blijft het watersysteem 

in Purmerend ingewikkeld en zit er relatief veel vis. 

• HSV Purmerend en de gemeente zijn in overleg over verbeteringen van het onderhoud en 

de inrichting van het watersysteem ten bate van de visstand. Er wordt een visserijkundig 

onderzoek gedaan waar aanbevelingen uit zullen volgen. HHNK vindt het vreemd dat het 

waterschap niet bij de gesprekken betrokken is. Bart van Iperen zal contact opnemen na 

oplevering van het adviesrapport.   

• Komen de meldingen van vissterfte wel goed binnen? Het protocol vissterfte en de 

infografic visvriendelijk maaien moeten goed bekend zijn bij de gebiedsbeheerders. 

 

Maaibestek: HHNK zet, net als een aantal andere waterschappen, een nieuw maaibestek op de 

markt. Ervaringen van andere waterschappen worden meegenomen. Er komt bovendien een 

nieuwe gedragscode voor de waterschappen voor de Flora- en faunawet. In ieder geval wil HHNK 

richtlijnen voor het meten van de watertemperatuur aanscherpen. Ook zal worden aangegeven dat 

het maaien vanaf de kant de standaard is en dat maaien met een maaiboot alleen mag als het niet 

anders kan. Het opnemen van de infografic in het maaibestek, waar de VBC om heeft gevraagd, 

wordt overwogen. Wel moet de infografic mogelijk een update krijgen, omdat er een maaiboot op 

staat. Verder wordt opgemerkt dat de sportvisserij eventueel extra onderhoud kan financieren ten 

bate van diepteplekken voor de vis. Datzelfde geldt voor extra maaikosten. 

De werkgroep Vissterfte/vis-in-nood blijft op de waakvlam actief met Jeroen Los, Peter van der 

Heijdt en Gerjo Hiemstra. 



 

6. Rondvraag/W.v.t.t.k. 

• Peter van der Heijdt zou graag het aangepast beheren van de wateren ten bate van de 

sportvisserij bespreekbaar maken. Kan een stuk water bijvoorbeeld eerder worden gemaaid 

of op bepaalde plekken extra? HHNK staat daar op voorhand niet negatief tegenover. De 

route is dat dit wordt aangegeven via de gemeente. Wel wordt getoetst aan de KRW. 

• Gerard Roosloot vraagt om de agendastukken minimaal twee weken vooraf op te sturen. 

Hij zit niet op persoonlijke titel in de VBC en heeft dus tijd nodig om zijn achterban te 

betrekken. Afgesproken wordt dat de stukken twee weken vooraf worden verspreid. 

Actielijst 

Actienr. Actie Door Datum 

vergadering 

Gereed 

2024-01 Advieslijst > voorgestelde wijzigingen 

doorvoeren 

Edith 

Velema 

22-01-2024 April 2024 

2024-02 Agenderen: 

• Presentatie leggertool HHNK (april) 

• Tarieven visrechten (april)  

• Project Noordkop (april/juni)  

• David Zaat, presentatie studie (april/juni) 

• Natuurvriendelijke oevers jaarlijks 

agenderen (juni)  

• Inventarisatie visrelevante projecten HHNK 

jaarlijks agenderen (juni) 

• Intentieovereenkomst NHBB-HHNK (PM) 

Edith 

Velema 

22-01-2024 n.v.t. 

2024-03 Nieuwsbericht uit Nature Today over de 

Markerwadden doorsturen 

Edith 

Velema 

22-01-2024 z.s.m. 

2024-04 Zorgen dat bijdrage NHBB aan de VBC wordt 

betaald 

Henk Feijen 22-01-2024 z.s.m. 

2024-05 Contact opnemen met Sijmen van den Berg 

over opening pilot loodvrij vissen HVZ 

Edith 

Velema 

22-01-2024 z.s.m. 

2024-06 Contact opnemen met HHNK over advies 

verbetering visstand Purmerend 

Bart van 

Iterson 

22-01-2024 April 2024 

2024-07 Protocol vissterfte en infografic onder de 

aandacht brengen van gebiedsbeheerders. 

Jeroen 

Goverde 

22-01-2024 April 2024 

2024-08 Agendastukken minimaal twee weken vooraf 

opsturen 

Edith 

Velema/Lars 

Nanninga 

22-01-2024 Continu 

2023-30 Donatie doen aan clubkas HSV Purmerend als 

dank voor de gastvrijheid. 

Bart van 

Iterson 

13-11-2023 z.s.m. 

2023-31 Check of draaiboeken voor Vis-in-nood goed in 

elkaar zitten (zijn alle nummers 24/7  

bereikbaar?) 

Jeroen 

Goverde, 

Bart van 

Iterson 

13-11-2023 Januari 

2024 



2023-33 Terugblik 2023/Jaarplan 2024 en begroting 

aanpassen conform opmerkingen en 

ontwikkelingen.  

VBC-leden zullen de eindversie accorderen per 

mail. 

Edith 

Velema 

13-11-2023  

2023-34 Thema van de achterbanbijeenkomst wordt 

"Woekerende waterplanmten". HSV Castricum 

stelt het clubhuis beschikbaar.  

Datumvoorstel volgt (woensdag of donderdag 

in juni) 

Peter van 

der Heijdt 

en Edith 

Velema 

13-11-2023 Juni 2024 

 

2023-36 Voorstel tarieven uitwerken voor vergadering 

april 2024. 

 

HHNK, 

Chantal 

Hoogland 

13-11-2023 April 2024 

2023-37 Gratis abonnement op VISionair voor VBC-

leden regelen. 

Bart van 

Iterson 

13-11-2023  

2023-25 Afspraak maken over inzet/samenwerking 

NHBB en HHNK m.b.t. Amerikaanse 

Rivierkreeften.  

Henk Feijen 21-09-2023 Juni 2024 

2023-24 Artikel publiceren over achterbanavond 3 juli. 

 

Bart van 

Iterson 

21-09-2023 z.s.m. 

2022-32 Communicatie sportvisserij uitwerken, 

communicatieadviseur vragen om dit snel op te 

pakken. 

Eerste stap: overleg inplannen met Gerard 

Roosloot, Bart van Iterson, Edith Velema en de 

communicatieadviseurs van SMWN en HHNK. 

Bart van 

Iterson 

06-09-2022 

Update  

22-01-2024 

z.s.m. 

2022-30 Op ad hoc basis meedenken over 

visrechten/visplannen. 

 

Henk Feijen, 

Piet Rol, 

Sander de 

Graaf, Bart 

van Iterson 

06-09-2022 Continu 

Advieslijst 

Adviesnr. Advies Aan Datum 

vergadering 

Advies 2024-1 Advies aan de sportvissers is om voor nieuwe VBC-

vertegenwoordigers niet alleen regionaal te kijken, maar 

ook te zoeken in de belangengroepen van karpervissers, 

wedstrijdvissers en vliegvissers. 

SMWN 22-01-2024 

Advies 2024-2 Positief advies over het Uitwerkingskader visstand, het 

nieuwe format voor de visplannen en de toelichting 

daarop. 

Daarbij adviseert de VBC om als eerste te starten met 

visplannen in de volgende KRW-gebieden: Polder 

Oosterdel, polder Geestmerambacht en polders 

Schagerkogge. 

HHNK 22-01-2024 



Bijlage: Oude Advieslijst met voorgestelde wijzigingen 

Adviesnr. Advies Aan Datum 

vergadering 

Advies-2022-1 De VBC-HNK adviseert positief over het stappenplan 

hoogheemraadschap om de participatie vanuit de visserij 

te verbeteren. Het stappenplan omvat het in beeld 

brengen van de VBC-HNK bij projectleiders en 

beleidsadviseurs als volgt:  

• De meeste activiteiten die relatie hebben met 

vis(serij) gebeuren vanuit de afdeling 

Watersystemen. Met een inleiding tijdens een overleg 

zal aandacht gevraagd worden voor visgerelateerde 

zaken. (is uitgevoerd) 

• We willen jaarlijks inventariseren welke visrelevante 

besluiten op de planning staan van het bestuur. 

Disclaimer: projectleiders en beleidsadviseurs zijn 

verantwoordelijk voor hun eigen proces. Het is 

daarom niet mogelijk om alles waterdicht te regelen, 

maar we verwachten dat we veel plannen op deze 

wijze wel kunnen afvangen. (lijst van 2023 is 

toegestuurd) 

Voorstel: verwijderen en opnemen als jaarlijks 

terugkerend punt op de agenda in april of juni (in juni is 

het gekoppeld aan NVO-projecten. Lijkt een prettige 

timing) 

HHNK 22 maart 2022 

Advies 2023-1 Positief advies over nieuwe standaard 

visrechtovereenkomst, met uitzondering van drie punten. 

Zie verslag. 

Voorstel: kan weg 

HHNK 18 april 2023 

Advies 2023-2 Positief advies over het Memo "Kaartcorrecties of 

vrijliggende viswateren" 

Voorstel: kan weg 

HHNK 18 april 2023 

Advies 2023-3 Verzoek aan HHNK om vis en de waterkwaliteit actief 

onder de aandacht te brengen in het PPLG-proces. 

Voorstel: kan weg 

HHNK 26 juni 2023 

 

 


